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Punkter til drøftelser: 

1. Godkendelse af dagsorden 13. maj 2019 
2. Godkendelse af referat 8. april 2019 – godkendt via skriftlig høring med frist 

den 7. maj 2019 
3. Meddelelser 

a) Studienævnsformand 
b) De studerende 
c) Sekretariatet8 

4. Merit- og dispensationsansøgninger (bilag) 
5. Sager til behandling eksamen 

Ingen sager til behandling 
6. Sager til behandling studieordninger 

Ingen sager til behandling 
7. Sager til behandling kvalitetspolitikken 

a) Undervisningsevaluering: Psykolingvistik (bilag)  
b) Undervisningsevaluering Tinnitus, hyperakusis og morbus meniere (bilag)  
c) Undervisningsevaluering: UTI (bilag)  
d) Undervisningsevaluering: Børn uden sprog og tale (bilag) 
e) Undervisningsevaluering: Videregående logopædi: Demens (bilag) 
f) Undervisningsevaluering: Medicinsk audiologi (bilag)  
g) Undervisningsevaluering: Psykolingvistik og sprogtilegnelse II (bilag) 
h) Undervisningsevaluering: Pædagogik og handicap (bilag) 
i) Undervisningsevaluering: Stemme, strube- og svælgsgydomme (bilag) 
j) Undervisningsevaluering: Audiologi for logopæder (bilag) 
k) Undervisningsevaluering: TAS II (bilag) 
l) Undervisningsevaluering: Pædagogisk audiologi I (bilag) 
m) Studiemiljøundersøgelsen  
n) Den centrale studiestartsundersøgelse 

Referat Studienævn for Audiologopædi  

  

Dato og tidspunkt  13. maj 2019, kl. 13:15 – 16:15 

Sted  Lysningen, stuen 

Til stede  Klara Tandrup Pedersen (KLP), Rineke Brouwer (RB), Stine Gam-
borg Lautrup (SGL), Maja Amalie Freud-Blomquist (MAFB), Laila 
Kjærbæk (LK), Heidi Christensen (forlod mødet under pkt.8), Louise 
Toftgaard (deltog under pkt. 8a) 
 

Afbud fra  Aske Ennesen Kromann, Jesper Schmidt, Thomas O. Madsen 

Referat sendt til ori-
entering til 

Sharon Millar, Jesper Tinggaard Svendsen 

Referent  Dorte Cohrt Nebel 
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o) Godkendelse af valgfag fra fællesudbud (bilag)´ 
p) Studiestart 2019 

8. Andre sager til behandling 
a) Introduktion til SAGA v/Louise Toftgaard (3 bilag – tilsendes separat) 
b) Adgang til Kandidatuddannelsen for personer med anden uddannelse end en 

BA i Audiologopædi 
c) Ansøgning om midler til årets dimission (bilag) 
d) Bemyndigelse til formanden til at træffe formandsafgørelser i hastesager vedr. 

eksamenssager i eksamensperioden 
e) Referat fra aftagerpanelmøde (bilag) 

9. Sager til behandling undervisning 
Ingen sager til behandling 

10. Eventuelt 
 
 

Ad pkt. 1 
På grund af at Louise Toftgaard deltog under punkt 8a) Introduktion til SA-
GA, blev det besluttet at ændre rækkefølgen af punkterne, så 8a) blev be-
handlet først. Punkterne er taget til referat efter den oprindelige dagsorden. 
Herefter blev dagsordenen godkendt. 
 
Ad pkt. 2 
Referat fra 8. april 2019 godkendt via skriftlig høring, fortroligt referat læg-
ges i næste mødes mødemappe.  
 
Ad pkt. 3 

a) Formanden:  
- Oplyste, at der er ansat ny studiementor, nemlig Maja Amalie 

Freud-Blomquist, som afløser Klara Tandrup Pedersen.  
- Meddelte, at der har været afholdt møde mellem fakultetet, ISK 

og studiet med henblik på at diskutere antallet af undervisnings-
timer på kandidaten. Antallet, 4 undervisningstimer per 10 
ECTS, svarer ikke til Vademecum, hvilket foreskriver 3 under-
visningstimer per 10 ECTS, hvilket andre uddannelser udbyder. 
Der blev aftalt på mødet, at der for nogle discipliner stadig skal 
være 4 undervisningstimer, og begrundelsen er enten kliniktimer 
eller at disciplinen kræver øvelsestimer. I sidste tilfælde spares 
der på undervisningsudgiften ved at konvertere en portion af 
undervisning til øvelsestimer (hvilket i øvrigt ikke vil fremgå af 
studieordningen). Der er aftalt, at faggruppen fremsender et ud-
spil. 

- Oplyste, at der har været afholdt et møde mellem fagforeninger-
ne FUA, FTHF, og ALF på den ene side og SDU samt professi-
onshøjskoler på den anden. Formålet med mødet var at diskute-
re en opgradering af diplomuddannelsen til tale-høre-lærer. Der 
blev aftalt, at der er mulighed for at lave efteruddannelse, dog 
højst sandsynligt ikke i form af en masteruddannelse. 
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- Informerede om, at de første optagelser med logopædisk prak-
sis er i hus. Optagelserne skal anvendes i et e-læringsprojekt. 
Optagelserne består af gruppe- og enkeltundervisning af børn 
med fonologiske vanskeligheder.  

- Orienterede om seneste møde i Uddannelsesrådet. Et af em-
nerne var studiestart. Herudover blev det annonceret, at HUM 
FAK starter et projekt, som omhandler FNs Verdensmål. Det er 
meningen, at disse mål skal indarbejdes i studierne. Også på 
audiologopædi er der muligheder for at indarbejde disse mål. 
Studienævnet må gerne allerede begynde at tænke. Formanden 
foreslår, at vi har en brainstorm som mødepunkt ved junimødet 
(17.06.2019). 

- Meddelte, at der har været afholdt aftagerpanelmøde. Det var et 
godt møde med udveksling mellem praksisfeltet og studieadmi-
nistration. Tema for mødet var efteruddannelse, og vi har fået en 
pæn bunke input. 

- Oplyste, at Rektors studieledermøde i høj grad omhandlede de 
analysemuligheder, man har for at forudsige, planlægge og ju-
stere, hvordan vi tilrettelægger uddannelse ved hjælp af data. 
Det kaldes for 'datadreven uddannelsesinnovation'. På mødet 
var der ligeledes en brainstorm for 'fremtidens uddannelse'. 

b) De studerende havde ingen kommentarer.  
c) Sekretariatet:  

- Oplyste, at der er undervisningstilmelding mellem 20. og 30. 
maj. Det er allerede nu muligt at se udbuddet på Selvbetjenin-
gen. Plan over undervisningen vil formodentlig komme medio 
juni.  

- Meddelte, at formanden har bevilget 250 kr. til gave til klinikper-
son i fagene Audiologi for Logopæder og Pædagogisk Audiologi 
for audiologer. 

- Orienterede om, at studerende, der har angivet krænkende for-
hold i Studiemiljøundersøgelsen, selv skal anmelde evt. krimi-
nelle forhold, idet undersøgelsen er anonym og SDU derfor ikke 
kan handle på oplysninger i den.  

- Informerede om, at det udvidede retskrav til kandidatuddannel-
serne er stemt igennem i Folketinget, men der er endnu ikke 
kommet oplysninger om betingelser fra ministeriet. Der er gået 
information ud til berørte studerende.  

 
Ad pkt. 4 
Der blev behandlet 10 ansøgninger. Se fortroligt referat.  
 
Ad pkt. 5 
Ingen sager til behandling  
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Ad pkt. 6 
Ingen sager til behandling. 
 
Ad pkt. 7 

 Det blev under punkt 7 besluttet, at studieadministrationen i samarbejde 
med underviser i faget Psykolingvistik fremsender ansøgning om feed-back 
til Fakultetet. Det er vigtigt, at underviserne på 4. semester tager ansvar i 
forhold til mikrofonbenyttelsen.  

a) Psykolingvistik: Godkendt med bemærkning om at der indhentes 
kommentar fra underviser. Flere studerende bemærker, at der har 
været for få undervisningsgange. Der har været 7 undervisnings-
gange i semesteret.  

b) Tinnitus: Godkendt med bemærkning om opstramning af studyguide 
på hjemmesiden.  

c) UTI: Godkendt 
d) Børn uden sprog og tale: Godkendt 
e) Demens: Godkendt 
f) Medicinsk audiologi: Godkendt med bemærkning om lav svarpro-

cent.  
g) Psykolingvistik og sprogtilegnelse II: Godkendt med bemærkning 

om lav svarprocent.  
h) Pædagogik og handicap: Godkendt. 
i) Stemme, strube- og svælgsygdomme: Godkendt med bemærkning 

om lav svarprocent samt at der mangler kommentar fra underviser. 
j) Audiologi for logopæder: Studienævnet kan ikke godkendt, da der 

mangler evaluering.  
k) TAS II: Godkendt med bemærkning om at studieadministrationen 

forsøger at undgå lokalet igen.  
l) Pædagogisk audiologi I: Godkendt med bemærkning om at fagan-

svarlig opfordres til at tage en snak om overlap til Medicinsk audio-
logi.  

m) RB gennemgik Studiemiljøundersøgelsen og opfordrede de stude-
rende i studienævnet til at tage undersøgelsen op i Fagrådet. Der 
var i undersøgelsen bemærkninger om at studerende kan føle sig 
lidt anderledes end andre. RB konkluderede, at det var påfaldende, 
at de studerende har oplyst, at de i gennemsnit kun bruger lidt over 
29 timer om ugen på studieaktivitet.  

n) Punktet blev udsat til næste møde (17.06.2019). 
o) Følgende fag blev godkendt som valgfag i E19: 

 H810010201: Data Science og Big Data 
 H800011201: Didaktisk design og webproduktion 
 H820012201: Projektledelse 
 H540007101: Didaktik og faglighed 
 H540024101: Ledelse af projekter i organisationer  
 H540023101: Æstetik, leg og kreativitet i pædagogisk belysning 
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H470033101: At sætte historier i spil (Et sommerskolefag i august) 
p) Punktet blev udsat til næste møde (17.06.2019). 

 
Ad pkt. 8 

a) Louise Toftgaard præsenterede SAGA og baggrunden for skift af 
system. SAGA er GDPR compliant, så persondataforordningen 
overholdes, systemet rummer hele sagsgangen med studenteran-
søgninger og gør adgang for studienævnets medlemmer væsentlig 
lettere. Alt i alt betragtes SAGA som en kvalitetsforbedring. Desu-
den berørte Louise Toftgaard også EVAL ganske kort. EVAL har få-
et en facelift, så det er blevet mere brugervenligt.  

b) Punktet blev udsat til næste møde (17.06.2019). 
c) Studienævnet godkendte ansøgning om 1.890 kr. til årets dimission.  
d) Studienævnet bemyndigede studienævnsformanden til at træffe 

formandsafgørelser i hastesager vedr. eksamenssager i eksamens-
perioden.  

e) Punktet blev udsat til næste møde (17.06.2019). 
 
Ad pkt. 9 
Ingen sager til behandling 
 
Ad pkt. 10 
 
 
Næste møde afholdes den 24. juni 2019, kl. 13:15 – 16:15 i Lysningen, 
stuen 
 
 
 
Rineke Brouwer  
Studienævnsformand   / Dorte Cohrt Nebel

   Studienævnssekretær 
 
 


